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Česko od katastrofy
zachránil jediný muž
Rychlá reakce na koronavirus. Vládě pomohl odborník, upozornil na potenciální hrozbu velkého rozšíření
nákazy. Hrdina. Jméno neprozradí. Vláda. Přesvědčila ji až shoda počtu reálných případů s modelem STRANA 4

Také Ještěd
má roušku
Na jablonecké střední prů-
myslové škole technické
vzniká ze stavebnice Mer-
kur zhruba metrový model
Ještědu, s vysílačem a hote-
lem i s funkční kabinovou
lanovkou. „Model bude za-
halen v roušce, aby symbo-
lizoval současnou dobu,“
řekl učitel Tomáš Vacek
(na snímku). Předpokládá,
že do června se ho podaří
dokončit. „Možná zůstane
ten model už navždy slože-
ný a bude třeba také jako
exponát v Technickém mu-
zeu v Liberci, jako připo-
mínka na tuto dobu,“ do-
dal Vacek, který s Rudol-
fem Šrámkem z firmy ZF
vede šestičlenný tým slože-
ný ze tří dětí základní a tří
studentů střední školy, kte-
rý se účastní soutěže T-pro-
fi zaštiťované hospodář-
skou komorou. ČTK

Svátek slaví: Žofie

inzerce

Vyváření na
plné obrátky
Trouby a sporáky se během
koronavirové krize řádně
„zapotily“. To, že lidé byli
více doma, se projevilo i na
spotřebě energií v českých
domácnostech. Naopak
například spotřeba plynu
u velkých odběratelů šla
o desítky procent dolů.
Firmy totiž většinou zely
prázdnotou. STRANA 6

Sucho i horko
ničí covid-19
Prostředí sauny je jedním
z nejméně rizikových míst
pro přenos nového
koronaviru SARS-CoV-2.
Sauny by se mohly otevřít
25. května. Pobyt s rouškou
v nich podle odborníků
překvapivě není vůbec
nepříjemný. STRANA 8

Totální výprodej v KIKA!
Vše musí pryč!

Slevy až 70%!

VKINECH OD 14. KVĚTNA

OD BLUMHOUSE, TVU°RCU° OČISTY

inzerce
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V odsvěceném
kostele v Praze 1
chce vedení metro-
pole dále pořádat
barokní koncerty.

Devadesát devět milionů ko-
run namísto původně navrho-
vaných stopětadvaceti. Tolik
zaplatí pražští radní Vatiká-
nu za odkoupení kostela sva-
tého Šimona a Judy do svého
vlastnictví. Dohodu o koupi
již odsvěceného církevního
stánku, jenž vminulosti slou-
žil pouze jako koncertní pro-
story, vyjednal v minulých
týdnech tým radního pro
správu majetku Jana Chabra.
Majetek města se tak podle
něj rozroste o unikátní kle-
not církevní architektury.
„Vyjednávání o podmín-

kách se Správou majetku
Apoštolského stolce bylo
zdlouhavé. I přesto, že původ-
ně sakrální stavbu nyní již cír-
kev nevyužívá, stále je jejím
majetkem, tudíž podléhá
vlastnickému právu městské-

ho státu Vatikán. Prostor na-
dále zůstane ve správě praž-
ského symfonického orchest-
ru FOK, který zde vytvořil
nádherné zázemí pro pořádá-
ní koncertů nejen barokní
hudby,“ říká pro deník Metro
Chabr.
V prozatím ještě církev-

ních prostorách se na rohu
ulic U Milosrdných a Dušní
odehraje i on-line koncert
uměleckých škol v rámci
Pražského jara. Radní proma-
jetek zdůraznil, že magistrát
se chce v budoucnu vyhnout
kontroverzím, jež provázely
kostel svatého Michaela
archanděla. Ten v minulosti
totiž fungoval jako hudební
klub a restaurace. Nad kryp-
tou, kdeměly být ostatky rek-
torů Univerzity Karlovy, se
pořádaly bujaré večírky.
„V rámci rozprodeje církev-

ního majetku se po éře, kdy
sloužil jako skladiště, dostal
do vlastnictví soukromého in-
vestora. Ten původně prohla-
šoval, že zde chce otevřít mu-
zeum českého křišťálu. Poz-
ději se tento záměr změnil na
nákupní galerii a nakonec
zde vznikl hudební klub. Kvů-

li tomu se stal developer ne-
jednou cílem kritiky katolic-
ké církve i samotné římské
kurie,“ vzpomíná Chabr.
Kostel svatého Šimona

a Judy patřímezi takzvané od-
svěcené kostely. Jedná se o sa-
krální stavby, které původně
sloužily k liturgickým úče-
lům, avšak dnes už poskytují
zázemí vyžití světštějšího
rázu. Především toho kultur-
ního. Takových kostelů je
v Praze k dnešnímu dni pět –
kromě svatého Šimona
a Judy ještě kostel svaté
Anny, kostel svaté Maří Mag-
dalény, kostel svatéhoMicha-
ela archanděla a kostel svaté-
ho Vavřince. Všechny se na-
cházejí na územíměstské čás-
ti Praha 1. „Podle kodexu ka-
nonického práva však nic
jako proces odsvěcení neexis-
tuje. Fakticky tedy jde o pou-
hou změnu činnosti, ke které
kodex slouží. Vatikán při pře-
vodech majetku taktéž zo-
hledňuje, k čemu chce nový
vlastník sakrální stavbu vy-
užívat. Nemělo by se jednat
o činnosti nemravné či po-
kleslé,“ doplňuje pro Metro
Chabr. FILIP JAROŠEVSKÝ

Obora Hvězda. Tip na procházku v Praze
Když vás napadne, že byste se chtěli projít na příjemném místě nebo jen tak posedět na
lavičce, s dětmi si zahrát na dětském hřišti, zaběhat si po lesních cestách či si uspořádat
piknik, pro všechny tyto aktivity je tím správným místem obora Hvězda. Navíc je tu
známý letohrádek (na snímku), který je od tohoto týdne opět kromě pondělí přístupný
veřejnosti. Kromě jiného je v něm k vidění stálá expozice nazvaná Ferdinand II. Tyrolský
a letohrádek Hvězda. MET

Kostel svatého Šimona a Judy na StarémMěstě MHMP

Zastupitelstvo Prahy 6 včera
na program nezařadilo pro-
jednání zakázky na kontro-
verzní právní posudky. Piráti
kvůli dvěma údajně paděla-
ným posudkům požadují od-
volání starosty Ondřeje Kolá-
ře. Starosta to označil na Face-
booku za absurdní.
Posudky pro radnici vypra-

coval za 340 tisíc korun ně-
kdejší spolužák starosty Petr
Kubíček. Nejde o zastupitele
hlavního města z TOP 09, je

to shoda jmen. Podle Koláře
posudky prověřil kontrolní
výbor a Kubíček po zveřejně-
ní kauzy v médiích peníze za
posudky vrátil. „Piráti ale bu-
dou dál požadovat odvolání
Koláře,“ oznámil předseda je-
jich klubu Ondřej Chrást.
Zastupitelstvo nejednalo

ani o prodeji sochy maršála
Ivana Koněva Rusku. Návrh
opozičního klubu Pirátů na
projednání bodu zastupitelé
neschválili. ČTK

V bývalém církevním stánku
v Hellichově ulici na Újezdě
sídlí pořadatelé festivalu vážné
hudby Pražské jaro. Vavřinec je
tak podle radních vzorem pro
Šimona a Judu.

● Kostel svaté Maří Magdalény
na Malé Straně se zase stal
domovem Českého muzea
hudby, pobočné expozice
Národního muzea.

● O gotický kostel svaté Anny
na Starém Městě se stará
nadace VIZE 97 a mezinárodní
duchovní středisko Pražská
křižovatka.

● Spolek, k jehož vzniku dal
podnět bývalý prezident
Havel, tu vytvořil prostor pro
pořádání happeningů, předná-
šek či hromadných meditací.

Dobrý příklad – kostel svatého Vavřince

Uvízl na letišti
Čtyři dny nuceně strávil
na Letišti Václava Havla
Polák Pawel Jurski. Přes
Prahu se snažil vrátit
z Nizozemska do vlasti,
ale české úřady mu podle
jeho tvrzení znemožnily
opustit tranzitní zónu na
letišti a vstoupit na české
území. Včera muže na
letišti vyzvedl konzul
polského velvyslanectví
v Praze, který mu pomůže
k cestě do Polska.

Nová vozovna
Dopravní podnik získal
pravomocné stavební po-
volení pro stavbu nové vo-
zovny v Hloubětíně. Pod-
nik rovněž hledá v tendru
dodavatele první části
stavby. Náklady na výstav-
bu jsou odhadovány na
1,8 miliardy korun. Hlou-
bětínská vozovna z roku
1951 byla ve velmi špat-
ném stavu, podnik ji pro-
to musel dát loni v srpnu
odstřelit. ČTK

Zítra se opět otevřou dveře
Planetária Praha v Královské
oboře, Štefánikovy hvězdár-
ny na Petříně a Hvězdárny
Ďáblice. Veřejnosti tak po ka-
ranténě zase bbudou přístup-

né zábavné i vzdělávací pořa-
dy pro děti a dospělé, dětem
do patnácti let v červnu do-
konce zdarma.
Návrat ke klasické progra-

mové skladbě bude v případě

planetária i hvězdáren po-
stupný. Děti do 15 letmají na-
víc celý červen vstup zdarma.
Více informací a konkrétní

program naleznete na
www.planetum.cz. MET

Praha 6. O zakázce
na posudky nejednali

Kostel svatého Šimona a Judy
magistrát kupuje se slevou

Krátce Planetárium. Znovu otevře

Více najdete na

WWW.METRO.CZ
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Po dva a půl měsíce trvající
pauze mají návštěvníci Zoo
Praha opět možnost na vlast-
ní oči sledovat gorily nížinné
– včera byl zpřístupněn pro-
stor s výhledemna jejich ven-
kovní výběh. Pavilon goril,
stejně jako další vnitřní pro-
story v zoo, zatím zůstává
z důvodu koronavirových
opatření uzavřený.

Mimopražští
turisté by si měli
užít stejné služby
jako Pražané.

Kampaň s názvem Buďte
v Praze jako doma, která je za-
měřená na české turisty, do
prázdnin spustí městská fir-
ma Prague City Tourism
(PCT). Po případném otevření
hranic ji rozšíří také na turis-
ty z okolních zemí. Náklady
kampaně by měly být asi
25 milionů korun. „Pro turis-
ty bude připraven speciální
bodový systém, při kterém
dostanou poukázky na vybra-
né služby,“ řekl šéf PCT Fran-
tišek Cipro. V turismu je kvů-
li opatřením proti koronavi-
ru odhadován propad až
100 miliard korun.

Úbytek turistů zaznamena-
la metropole už v prvním
čtvrtletí roku, i když protiko-
ronavirová opatření začala
platit zhruba v půlce března.
„Snahou je posílit turismus
Čechů do Prahy, a to nejen
nyní, ale i do budoucna. Chce-
me cílit namimopražské, kte-
ří budou využívat stejné služ-
by jako Pražané. V turismu
pracuje v hlavním městě vel-
ké množství lidí,“ řekl k plá-
nované kampani Cipro. Se za-
měřenímna české turisty sou-
hlasí i zástupci hoteliérů.
Systém bude fungovat tak,

že turista si například koupí
ubytování v hotelu zapoje-
némdo systému a za to dosta-
ne body. Jeden bodmáhodno-
tu 200 korun. Za ně si bude
moci nakoupit vstupenky či
jiné služby. Voucher potom
proplatí magistrát a naráz
tak podpoří dva podnikatele.

Největší část kampaně
chce PCT směrovat na inter-
net a zaměří se také namimo-
pražská rádia. Pro spolupráci
chce oslovit i takzvané lokál-
ní influencery se vztahem
k danému kraji. Venkovní re-
klama na plakátech nebo bill-
boardech bude tvořit jen vel-

mi malou část. S další fází
kampaně čeká PCT na vývoj
kolem pandemie a případné
otevírání hranic. Záležet
bude, odkdy a z kterých okol-
ních zemí bude možné cesto-
vat. Předpoklad je, že by se
kampaň mohla rozšířit na
Slovensko a do Rakouska. ČTK

OČISTAPŘI PŘEZOUVÁNÍ
Servisní akce v Auto Palace Butovice

0%BAKTERIÍ AVIRŮ - DEZINFEKCEOZONEM
15% SLEVANAPŘEZUTÍ
50% SLEVANAGEOMETRII

v rámci akce trvale snížena cena uskladnění pneuNAVÍC
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Více informací o akci naleznete nawww.butovice.hyundai.cz. Fotografie je pouze ilustrativní.

Bucharova 16, 155 00 Praha 5, tel.: 251 025 251, 251 025 120-4
www.butovice.hyundai.cz

Autor fotografie

Petr
Hamerník
Zoo Praha

inzerce

Úbytek turistů

1,104
Tolik milionů hostů se ubyto-
valo v prvních třech měsících
roku 2020 v pražských hote-
lech, kempech a penzionech.
Je to o 27,4 procenta méně
než před rokem. Počet nocí,
které v české metropoli
turisté strávili, meziročně
klesl o 23,7 procenta,
konkrétně na 2,621 milionu.

Finanční úlevy

Magistrát v rámci podpory
podnikatelům odpouští
restauratérům nájem za
předzahrádky, hoteliérům
poplatek z pobytu a obchod-
níci mohou zdarma využít
zábor veřejného prostranství
pro vystavení zboží.

● Podnikatelům město odloži-
lo i splátky nájmů či odpusti-
lo penále z prodlení platby.

Fakultní nemocnice v Moto-
le plánuje v červnu nebo
v červenci otestovat zaměst-
nance na protilátky vůči no-
vému koronaviru. Cílem tes-
tování zaměstnanců mo-
tolské nemocnice je odhalit,
kolik z nich mohlo onemoc-
nění prodělat, aniž by to bylo
odhaleno přímým testová-
ním na virus, a kolik jich má
vůči covidu-19 imunitu.
V Thomayerově nemocnici

zase po šesti týdnech zruší
povinné prohlídky v kontrol-
ním stanu u vstupu do areá-
lu. Absolvovat je nyní musí
pacienti přicházející na vyšet-
ření, hospitalizaci či zdravot-
ní kontrolu. Od pondělí bu-
dou muset už jen vyplnit do-
tazník s otázkami ke korona-
virové infekci, který dosta-
nou na oddělení, kam
půjdou. ČTK

Návštěvníci opět uvidí gorily

Nemocnice. Pro
personál testy,
stan odstraní

Buďte v Praze jako doma

Krátce

Pošlete roušku
jako odkaz doby
Nejen jako na praktic-
kou ochrannou pomůc-
ku, ale i jako na zajíma-
vý symbol doby pohlíží
na roušky kryjící nos
a ústa pražské Muzeum
Policie ČR. Vyzývá, aby
lidé do jeho sbírek zasla-
li zajímavé, vlastnoruč-
ně vyrobené roušky
coby odkaz budoucím ge-
neracím. Nošení roušek,
respirátorů či šátků za-
krývajících dýchací ces-
ty je v Česku kvůli epide-
mii nového koronaviru
až na výjimky povinné
od 19. března. Kvůli po-
čátečnímu nedostatku
ochranných pomůcek si
je lidé vyráběli sami. ČTK
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Ve svémmatema-
tickémmodelu ex-
pert vypočítal, co
zemi čeká, pokud
nezpřísní protikoro-
navirová pravidla.

Vládě v rychlé reakci na koro-
navirus v zemi pomohl
nejmenovaný odborník, kte-
rý upozornil na potenciální
hrozbu velkého rozšíření ná-
kazy. Uvedl to ministr vnitra
a vicepremiér Jan Hamáček
v rozhovoru pro Info.cz. On
sám si uvědomil, že Česko
čelí hrozbě, až poté, co mu
tento člověk ukázal matema-
tický model toho, co se v Čes-
kumůže stát. „V tenmoment
jsem si uvědomil, že se na

nás valí vlak v protisměru.
Matematický model odbor-
ník namodeloval na základě
křivek z Itálie,“ řekl Hamá-
ček. Zhrozil se, když viděl, že
brzy dojde ke kolapsu zdra-
votnictví.
„Když mi to ten autor pre-

zentoval naministerstvu vnit-
ra, bylo ticho. Uvědomili
jsme si, že v horizontu týdnů
se na nás řítí obrovský prů-
švih,“ uvedl Hamáček při re-
kapitulaci dnů, kdy se v Čes-
ku poprvé objevily případy
nákazy a kdy pochopil, že je
nutné jednat rychle. Ministr
řekl, že poté, co mumuž uká-
zal tento matematický mo-
del, prezentoval ho spolu
s ním na Bezpečnostní radě
státu. Tehdy číslům nevěřil
ani sám premiér Andrej Ba-
biš. Svůj názor změnil poté,
co se potvrdilo, žemodel uka-

zuje správná čísla. „Nechal
jsem si ta čísla vmobilu a kaž-
dý den jsem si zkontroloval
počty reálných případů s mo-
delem a ono to sedělo skoro
přesně. To samé evidentně dě-
lal premiér, a když to pátý
den vycházelo, že to nabírá
exponenciální křivku, tak po-
chopil, že je zle,“ uvedl.
V rozhovoru Hamáček také

popsal, jak se jeho vztah s Ba-
bišemzlepšil a jak to na začát-
ku bylo s ochrannými pomůc-
kami pro zdravotníky z Číny.
Připomněl, že ministerstvo
zdravotnictví tehdy tvrdilo,
že zdravotnických pomůcek
bude mít Česko dostatek, což
se pak ukázalo jako lež. Pod-
statná podle něj byla schůzka
14. března na ministerstvu
průmyslu. Tehdy se s premié-
rem dohodli, že se pokusí se-
hnat roušky z Číny. Hamáček

doplnil, že ministerstvo vnit-
ra nikdy nepočítalo s tím, že
by mělo nakupovat roušky
a respirátory pro celou repub-
liku. iDNES.cz

Chce zůstat utajen

Podle ministra Hamáčka si
tento člověk nepřeje být
znám veřejně ani nestojí
o veřejné poděkování.

● „Dohodli jsme se, že není
důležité, kdo to byl. Myslím,
že nechce být slavný, a my
stále s týmem kolem něj
spolupracujeme. Odvedl pro
tuto republiku obrovský kus
práce. Když s tím bude
souhlasit, tak mu poděkuji
veřejně, ale v této fázi ten
souhlas nemám,“ dodal.

Citát

Pana premiéra jsem
asi dvakrát upozornil,
že jestli má něco po-
tenciál vládě fatálně
uškodit, dokonce jsem
použil výraz sundat tu
vládu, tak je to nedo-
statek ochranných
prostředků.
JAN HAMÁČEK,MINISTR VNITRA

Česko od katastrofy zachránil
jeden nejmenovaný odborník

Čísla dne

1674
Ministerstvo zdravotnictví za-
čne od pátku regulovat maxi-
mální cenu testu na covid-19
pro samoplátce a správní úřa-
dy. „Stát bude nejvýše 1674
korun,“ řekl ministr Adam
Vojtěch. V současné době za
test, který potřebují pravidel-
ně například pendleři jezdící
za prací do zahraničí, lidé za-
platí od 1800 do 3000 korun.

5227
V Česku bylo dosud provede-
no 334 714 testů. Infikova-
ných je 8330, uzdravilo se
5227 lidí a 292 jich v souvis-
losti s virem covid-19 zemře-
lo (údaje jsou platné k uzávěr-
ce tohoto vydání).

Brno zkouší
Přístřešek v parku, venkov-
ní posilovací stroje, hřiště
a zastávku s lavičkami na
třech místech městské čás-
ti Brno-sever ošetřil dezin-
fekcí dron. Brno tak u spe-
cializované firmy zkouší,
zda by jeho využití mělo
pro tento účel smysl.
Veřejná prostranství města
dezinfikují kvůli pandemii
koronaviru. 2x ČTK

Připravují se na
další možnou
vlnu covidu-19
Plány na případnou dru-
hou vlnu epidemie korona-
viru připravují epidemiolo-
gové a tým takzvané chyt-
ré karantény společně
s ministerstvem zdravot-
nictví. Včera to uvedl pre-
miér Andrej Babiš. Připo-
mněl také, že se chystá
druhá část projektu chyt-

ré karantény, do které
bude zapojena mobilní
aplikace eRouška nebo sdí-
lení polohy skrz Mapy.cz,
vznikne také velké call
centrum. Vláda připravuje
i nákupy do státních hmot-
ných rezerv.

Češi se setkají
se svými sousedy
Češi, Němci, Rakušané
a Poláci se zítra odpoledne

symbolicky setkají na dva-
nácti místech hraniční li-
nie. Oslaví tak uvolňování
ve svých zemích. ČTK

Miliony litrů
české dezinfekce
České firmy vyrobily od
poloviny března do konce
dubna přes 9 milionů litrů
anticovidové dezinfekce
na ruce, uvedlo minister-
stvo průmyslu. iDNES.cz

Jak budou moct děti trávit
prázdniny, je jasnější. Při za-
chování příznivé epidemiolo-
gické situace se budou moci
uskutečnit od 27. června let-
ní tábory. Zástupci jejich or-
ganizátorů se dohodli s hlav-
ní hygieničkou Jarmilou Rá-
žovou na podmínkách k je-
jich konání. Rážová v České
televizi doplnila, žemaximál-

ní počet dětí i pořadatelů by
byl pět set, u stanových tábo-
rů stovka. Navrhovaná hygie-
nická opatření proti šíření ko-
ronaviru by podle předsedy
České rady dětí a mládeže
Aleše Sedláčka pro většinu tá-
borů neměla být překážkou.
Detailní informace zveřejní
ministerstvo zdravotnictví
dnes. ČTK

KrátceLetní tábory. Ano,
už od 27. června



Investiční byty v Brně
s výnosem 3,7 % p.a. před zdaněním

www.byty-chrlice.cz

DLUHOPISY PRO OBČANY
ZHODNOŤTE SVOJE ÚSPORY S E-FINANCE

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete
na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

5,6 % ROČNÍ
VÝNOS

Investice od 30 000 Kč

Roční úrok 4,5 % u tříletých
a 5,6 % u sedmiletých dluhopisů

Možnost předčasného splacení

Upsání a převod bez poplatků

Osobní i elektronická objednávka

Dluhopisy je možné objednat na www.e-finance.eu nebo 515 555 555

Investujte do přímého vlastnictví nemovitostí. V době,
kdy úrokové sazby z vkladů u bank jsou téměř na nule,
budete profitovat ihned z nájmu, dlouhodobě profitovat
z růstu cen bytů v Brně. Budete také ochráněni před pří-
padným oslabováním koruny.
Investiční skupina e-Finance, a.s. nabízí k prodeji pět bytů
4+1 a dva byty 3+1. Byty jsou po rekonstrukci a nacházejí
se v atraktivní lokalitě v Brně-Chrlicích v kompletně zre-
konstruovaném domě. V současnosti jsou byty pronajaté
na dobu určitou jednoho roku seriózním nájemcům. Nájem
s nájemcem se může každý rok prodloužit nebo ukončit.
Roční výnos z nájmu po odečtu plateb ve prospěch spo-
lečenství vlastníků bytových jednotek činí 3,7%.

Kalkulace výnosu z bytu
Byt Prodejní cena bytu Měsíční nájem Měsíční platby

společenství vlastníků Čistý nájem za měsíc Čistý nájem za rok Roční výnos (p.a.)
před zdaněním

4+1 5 210 000 Kč 18 000 Kč 2 216 Kč 15 784 Kč 189 408 Kč 3,7 %
3+1 4 270 000 Kč 15 000 Kč 1 814 Kč 13 186 Kč 158 232 Kč 3,7 %

Investiční byty v zrekonstruovaném domě v Brně-Chrlicích.

e-Finance, a.s., investiční realitní skupina
Bratislavská 234/52, 602 00 Brno, +420 725 777 142, smidek@e-finance.eu

INZERCE
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Trouby a sporáky
v domácnostech
jely v epidemii na
plné obrátky.

Vtipy na nejrůznější formy
domácího vaření zaplavují in-
ternet. Lidé si utahují z toho,
že místo jídla se všude v hrn-
cích vyvářely roušky. Každo-
pádně platí, že plotny byly
v minulých týdnech ve větší
permanenci než v časech nor-
málu, kdy lidé většinou přes
den nebývali doma. Někdo se
spoléhal na dovezené pokr-
my, většina těch, kteří byli
v karanténě či na home offi-
ce, však navlékla kuchařské
zástěry. „Mnohem častěji než
předtím jsem zapínala trou-
bu kvůli nejrůznějším buch-
tám,“ říká úřednice Alice
z Hostivic, převážně satelitní
obce na západním okraji Pra-
hy. Domaměla častěji během

poledne obě dcery, které stu-
dují na vysoké škole. Na
home office byl i manžel.
„Takže jedno teplé jídlo v po-
ledne bývalo,“ vypočítává Ali-
ce. Zda se to na konečném
účtu za plyn projeví, nyní ne-
dokáže odhadnout. Častěji
jel bojler, v posledních chlad-
ných dnech si doma také při-
tápěli. Vzhledem k tomu, že
nemají cenu plynu fixní, ale
podle toho, za kolik ji naku-
puje distributor, nepředpo-
kládá, že by celková částka
byla vyšší než třeba loni.
„Spotřeba domácností

není průběžněměřená a přes-
ný nárůst se dozvíme až po
ročním odečtu,“ řekl deníku
Metro Roman Gazdík, mluvčí
společnosti ČEZ, jež je dru-
hým největším dodavatelem
plynu v Česku. Podlematema-
tického modelu, který použí-
vají k odhadu, vyšší spotřebu
v domácnostech předpoklá-
dají. „I proto, že sice bylo
v březnu jako v létě, ale pak

šly teploty dolů v dubnu
i květnu,“ odkazuje Gazdík
na to, že vedle vaření se v do-
mácnostech zřejmě víc topí.
Jinak to však podle něho je ve
firmách, kde se omezoval pro-
voz. „Každopádně u velkých
odběratelů, kde se spotřeba

sleduje průběžně, šla dolů asi
o deset procent,“ vysvětluje
data o zemním plynu Gazdík.
Podobné poznatky mají

i ve společnosti MND. „Nepře-
kvapilo nás, že domácnosti
v této době spotřebovaly
o osm procent více plynu,

než jsme předpokládali, a to
i přes mírné počasí,“ řekl de-
níku Metro Jan Sýkora, ředi-
tel marketingu MND. Firem-
ní zákazníci oproti tomu za
stejné období spotřebovali
o 13 procent plynu méně. „Je
to vcelku logické, když zváží-
me uzavření škol, restaurací,
obchodních center a dalších
podniků,“ doplňuje Sýkora.
K velkýmdistributorům pa-

tří i Pražská plynárenská.
„Dopady pandemie objektiv-
ně vyhodnotíme až koncem
roku,“ říká Miroslav Vránek,
mluvčí společnosti. U vel-
kých a středních odběratelů
zaznamenali propad o pět
procent. U přibližně dvou set
zákazníků z této kategorie
však šla spotřeba plynu až
o 40 procent níž ve srovnání
se stejným obdobím loňska.
V kategorii maloodběratelů
a domácností se však moc ne-
změnilo. „Zejména kvůli vyš-
šímu odběru domácností,“
shrnuje Vránek. PAVEL HRABICA

Vliv má počasí

4,7
O téměř pět procent byla
loni vyšší spotřeba zemního
plynu v Česku. I přesto, že
v posledním čtvrtletí roku
2019 mírně klesla, protože
byl mírný podzim a začátek
zimy (v dlouhodobém
normálu byla průměrná teplo-
ta o téměř tři stupně Celsia
vyšší). Na české domácnosti
připadá asi třetina spotřeby
energií (plynu i elektřiny),
zbytek jde na účet průmyslu
a ostatních institucí a firem.

Citát

Předpokládáme, že
spotřeba energií
domácností stoupla.
Ale určit, jakou roli
měl covid-19, nemůže-
me přesně odhadnout.
ROMAN GAZDÍK,MLUVČÍ ČEZ

Máte:
• střední vzdělání s výučním

listem
• samostatnost i schopnost

týmové práce
• pečlivost, zodpovědnost

Chcete mít:
• zázemí stabilní společnosti
• zaměstnanecké benefity
• pracovní smlouvu na dobu

neurčitou
• zaměstnanecké jízdné i pro

rodinné příslušníky (Lítačka)

Na pozici

ZÁMEČNÍK

Více na: dpp.jobs.cz
800 220 020

VOLEJTE
ZDARMA

inzerce

Vařilo celé Česko! Covid-19
zřejmě zvýšil spotřebu plynu
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Otevřené školy
Ve Finsku se včera po
osmi týdnech vrátili
do tříd žáci základních
a středních škol. V učeb-
nách ale dlouho nezůsta-
nou, začátkem června jim
totiž začínají prázdniny.

Nasadí armádu
Vakcínu proti koronaviru,
jakmile bude vyvinuta,
bude v USA distribuovat
armáda. „Víte, poskyt-
nout tuhle vakcínu bude
rozsáhlá akce,“ řekl včera
prezident Donald Trump.

„Naše armáda je již mobi-
lizována, takže na konci
roku budeme schopni dát
vakcínu velmi, velmi rych-
le spoustě lidí,“ uvedl.
Prezident již dříve sdělil,
že za přípravu očkovací
látky osobně převezme
odpovědnost. ČTK

Další zemí, která
se rychle snaží na-
jít účinnou látku
na léčbu nemoci
covid-19, je Kuba.

Francouzská farmaceutická
společnost Sanofi naznačila,
že případnou vakcínu proti
koronaviru dostanou jako
první Spojené státy. „Vláda

USA má právo na největší
předobjednávku, protože
podstoupila rizika a do vývo-
je investovala,“ řekl šéf Sano-
fi Paul Hudson.
Prohlášení vyvolalo kritiku

a francouzská vláda uvedla,
že považuje privilegovaný pří-
stup k vakcíně za nepřijatel-
ný. Nyní firma ujišťuje, že
k očkování, pokud bude vyvi-
nuto, budou mít přístup
všichni.
Na svůj biotechnologický

sektor, který prosadil její bý-

valý vůdce Fidel Castro, sází
také Kuba. Mohl by poskyt-
nout zemi výhodu v soutěže-
ní o to, kdo najde efektivní
léčbu na nemoc covid-19.
Země propaguje obzvláště in-
terferon, jehož je výrobcem.
Je to antivirová látka, která
posiluje imunitní systém.
„Máme dobré produkty, jako
je interferon alfa 2b, které vy-
vážíme a které nám otevírají
možnosti,“ řekl nedávno mi-
nistr obchodu Rodrigo Mal-
mierca. ČTK a MET

Za příbuznými na plošině
Zatímco za normálních okolností se vysokozdvižné
plošiny využívají při údržbě budov nebo pouličních lamp,
v době krize vyvolané koronavirem jeden podnikatel
v Belgii přišel na to, že mohou usnadňovat kontakty
mezi klienty v domech seniorů a jejich příbuznými. Kvůli
hrozbě šíření nákazy tam platí zákaz návštěv. 2x AP

Krátce

Pobouření kvůli
nabídce vakcíny

Seznam všech prodejen na www.albert.cz

* Obsahuje 10 g vlákniny na 100 g. Zdroj vlákniny = min. 3 g na 100 g.
Žitná vláknina přispívá k normální činnosti střev. V rámci vyvážené stravy a zdravého životního stylu.
Akce platí v prodejnách Albert hypermarket od středy 13. 5. do úterý 19. 5. 2020 nebo do vyčerpání zásob v jednotlivých prodejnách.

ČERSTVÉ
Z VLASTNÍHO TĚSTA
ZA CO NEJMÉNĚ

NOVINKA

SUPER CENAUPER CENAUPE-PE00ER C 00ER C

4 90
000 9SUPER CENA00,90SU000,90SUPER CENA00,90SU000 9SU00,90SU ENCENA

SUPER CENAUPER CENAUPE-PE00ER C 00ER C

3 90
000 9SUPER CENA00,90SU000,90SUPER CENA00,90SU000 9SU00,90SU ENCENA

SUPER CENAUPER CENAUPE-PE00ER C 00ER C

29 90
000 9SUPER CENA00,90SU000,90SUPER CENA00,90SU000 9SU00,90SU ENCENA

Česká chuť
Rohlík Klasik
• 60 g
• 100 g = 6,50 KčChléb

Mlynářský žitný*
• 500 g
• 100 g = 5,98 Kč

Albert
Raženka
• 80 g
• 100 g = 6,13 Kč

3× VÍCE
VLÁKNINY

10 G VLÁKNINY NA 100 G

100% žitný
Celozrnný

Bohatý na vlákninu

inzerce
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Virus nepřežije
v suchu a horku.

Prostředí sauny je jedním
z nejméně rizikových míst
pro přenos nového koronavi-
ru SARS-CoV-2. Už roku 2003
zjistila Světová zdravotnická
organizace (WHO), že koro-
naviry způsobující nemoc
SARS nepřežijí teploty nad
56 stupňů a suché prostředí.
Při teplotě 90 stupňů již není
možné do minuty detekovat
například virus chřipky. Při-
tom finská sauna jede při tep-
lotě mezi 70 a 100 stupni.
Kvůli pandemii ale zatím zů-
stávají sauny zavřené. „Ote-
vřít by se mohly společně
s bazény a wellness centry
25. května,“ řekl České televi-
zi ministr zdravotnictví
Adam Vojtěch.
Některé obavy z rizik sau-

novacích provozů jsou pře-
hnané. „Podle zprávy WHO
neexistuje v současné době
důkaz o přežití viru covid-19
v pitné vodě. Procesy spojené
s úpravou a dezinfekcí vody,
jako je chlorace, ozonizace či
UV záření, zároveň covid-19
spolehlivě usmrcují,“ zmiňu-
je Jiří Novák, předseda před-
stavenstva Asociace pracovní-

ků v regeneraci a ředitel akva-
parku Laguna v Třebíči.
O nových pravidlech provo-

zu se ještě diskutuje. „Ale na-
prostou většinu z nich není
problém splnit. Moderní sau-
nová centra dokážeme mít
pod kontrolou,“ uvedl pro de-
ník Metro provozní ředitel
sítě saun COO Saunia Jaro-
slav Zonyga. Nicméně pořád
ještě není jasné, zda budou
vyžadovány například rouš-
ky při saunování. „Pravda,

smysl dávají spíše symbolic-
ky a saunování v nich překva-
pivě není vůbec nepříjem-
né,“ dodává Zonyga.
Parní lázně budou mimo

provoz. „Všechny sauny bu-
doumít teplotu nastavenu na
minimálně 70 stupňů s vlh-
kostí 10 až 20 procent. Vlh-
kost v odpočívárnách a ostat-
ních prostorách dokážeme
nastavit na přibližně 30 pro-
cent, běžná je přitom kolem
50 procent,“ upřesňuje Zony-

ga. Podle něj bude problém
kočírovat zájem veřejnosti o
otevřené sauny. „Sauny zřej-
mě budoumít sníženou kapa-
citu a věříme, že zájem o ně
bude právě kvůli posilování
imunity veliký,“ říká.
Dlouhodobě u nás roste po-

čet osob, které se chodí sau-
novat pravidelně několikrát
do měsíce celoročně. „Má to
smysl – sauna nepřináší jen
imunitu a ochranu proti viro-
vým onemocněním, ale zlep-

šuje dýchání, spánek, funkci
mozku, kardiovaskulární sys-
tém, regeneruje a detoxikuje
organismus. Například letní
saunování pomáhá zvládat
nápor extrémních teplot, kte-
ré přes léto začínají být poma-
lu normou,“ uzavírá Zonyga.
Trendem v saunování v za-

hraničí je vykuřování, které
bylo v antice považováno za
umění. „Nejčastěji se
k němu používají různé dru-
hy pryskyřice nebo bylinky.
Vykuřování pomáhá k uklid-
nění, uvolnění, při stresu
a úzkosti, k povzbuzení a na-
lezení síly, kmeditaci, k léče-
ní dýchacích cest, svalových
křečí a revmatismu, při poru-
chách spánku a rovněž k pod-
poře kreativity,“ uvádí Jan
Kovárník, trenér saunérů ve
společnosti Saunia. Druhým
trendem je využití muzikote-
rapie. „Ta vychází z vědecky
prokázané skutečnosti, že
hudba pozitivně ovlivňuje
různá fyzická i duševní one-
mocnění, zmírňuje úzkost,
odbourává stres a také celko-
vě zlepšuje náladu,“ dodává
Kovárník. LUCIE MOTTLOVÁ

Nově otevřený provoz saun počítá s přísnějšími pravidly. SAUNIA

Koupím paroží,
trofeje i celé sbírKy.

tel.: 773 191 811
trofejeeu@gmail.com

inzerce

V Česku patří v cévní chirur-
gii k předním expertům. Té-
měř patnáct let zachraňoval
docent MUDr. Peter Baláž
v pražském Institutu klinic-
ké a experimentální medicí-
ny (IKEM) lidské životy při
transplantacích, v současné
době operuje kromě tepen
a žil i pacienty s rakovinou
v případech, které se zdají

být neřešitelné. Ve Fakultní
nemocnici Královské Vino-
hrady staví nový medicínský
směr, takzvanou onkovasku-
lární chirurgii. A kromě toho
se několik hodin v týdnu vě-
nuje pacientům s křečovými
žilami...

Více čtěte v novém vydání týde-
níku Téma. MET

Jak budou fungovat?

Kontrolovaný mód přinese
speciální opatření,
o kterých se zatím diskutuje.

● Sauny by fungovaly při
teplotách od 70 do
100 stupňů a ve svých
prostorách by měly vlhkost
regulovanou na 30 procent.

● Počet lidí v sauně bude limi-
tovaný. K dispozici budou
dezinfikované roušky.

● Vitamin C dostane zdarma
každý návštěvník. Intenzivní
dezinfekce prostor počítá
také s využitím vzduchotech-
niky.

● Páry, vířivky a ochlazovací
bazénky budou mimo
provoz.

Kolébkou saunování je Finsko,
kde evidují více než dva milio-
ny saun na pět milionů lidí.

● Sauna byla kulturním
centrem vesnice, kde se
všichni scházeli, debatovali
i se loučili s nebožtíky.
Dokonce v saunách až
do třicátých let 20. století
ženy rodily.

● Kouřová tradiční sauna je

dřevěný dům, kde se topí
asi dvě hodiny, aby se
zaplnila teplem a kouřem.
Až po vyhnání kouře z ní
se saunuje.

● „Když pak už sauna dobře
netopila, vymetli popel,
a proto byla sauna nejčistším
místem ve vesnici s téměř
sterilním prostředím,“
vysvětluje Pavel Hofrichter
z České asociace saunérů.

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

PETRA
JANŮ
„Byla jsem drzoun a myslela si,
že si ze mě každý sedne
na zadek.“

Křečové žíly? Za
20 minut hotovo

Saunování v roušce? A proč ne!

Nejčistší místo ve vesnici
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Alternativou
biografů jsou
v posledních
dnech autokina.
Ale tvůrce třetích
Bobulí nelákají.

Od pondělka je při dodržová-
ní několika omezení opět
možné navštěvovat tuzemská
kina. Kvůli koronavirem oře-
zanému výběru to pro diváky
znamenámožnost vidět divác-
ké hity jako animák Frčíme či
český dokument Víta Klusáka
V síti. Zatímco řetězec multi-
kin CineStar začal hned první
den po uvolnění restrikcí do
sálů pouštět maximálně sto
lidí a usazovat je ob jednu
řadu s volným místem vedle
každé dvojice, druhý podob-
ný gigant – Cinema City – ote-
vření kin zatím neplánuje.

„Kvůli aktuální situaci
a omezením nedokážeme di-
vákům dodat takový filmový
zážitek, na který jsou u nás
zvyklí. Nicméně naši experti
situaci sledují, a jakmile vy-
hodnotí, že k otevření multi-
plexů nadešel vhodný čas, bu-
dete informováni jako prv-
ní,“ uvádí vedení společnosti.

Bez peněz za popcorn
Cinema City nyní na svém

Facebooku uklidňuje fanouš-
ky a nabízí, že jim například
automaticky a zdarma pro-

dlouží členství na jejich slevo-
vých kartách. Mnoho fandů
však překvapilo, že se ke zno-
vuotevření sálů při prvnímož-
né příležitosti nerozhodla prá-
vě společnost, která ještě
před dvěma měsíci promítala
až do poslední možné chvíle
pro pouhou třicítku platících
diváků. Podobnou cestou bez
otevření jdou také Národní di-
vadlo či Městské divadlo
v Brně. Společnost Cinema
City má navíc problém nejen
s omezením kapacity sálů, ale
také se zákazem prodeje ob-
čerstvení. Popcorn, nápoje,
nachos a bonbony totiž obec-
ně multiplexům přinášejí ne-
malou část zisků.

Diváci ale nemusí smutnit.
Kromě CineStaru fungují té-
měř všechna menší kina, kte-
rá vládní opatření o omeze-
ném počtu lidí bez problému
splňují.

Malé plátno a zvuk
z autorádia

Když se v polovině března
uzavřely tradiční kinosály,
české podnikavé hlavy oka-
mžitě začaly oprašovat ame-
rickou klasiku – autokina.
K jejich zbudování stačí jen
nějaký nevyužívaný prostor
jako louka, brownfield či vnit-
roblok, projektor a vysílač sig-
nálu skrze autorádio ve voze.
Pandemie koronaviru tak
možná do budoucna pomoh-
la autokinům začlenit se i do
tuzemského mainstreamu.
A to přesto, že si jejich první

návštěvníci stěžovali na fakt,
že bývá v autokinech plátno
poměrně daleko a zvuk z re-
produktorů vlastního vozu či
přineseného Bluetooth re-
práčku kvalit toho v klasic-
kémkině nemůže dosáhnout.

Strahov, Žižkov, ale
i šmajchlovací v Plzni

Autokinům se říká také
šmajchlovací. Své o tom vědí
v Plzni, kde promítání pro do-
pravní prostředky probíhá již
pátým rokem. Autokina na-
jdeme také v Brně, Plzni, Jihla-
vě, Olomouci, Karlových Va-
rech, Sokolově, Liberci, Mla-
dé Boleslavi nebo Příbrami.
Nezaostává ani hlavní město,
kde mají úplně nejnovější au-
tokino s kapacitou 120 vozů
na Strahově a další v tomto
týdnu otevřené o kapacitě sta
vozů v Letňanech. Pražácimo-
hou dále navštívit Art Parking

na Nákladovém nádraží Žiž-
kov, autokino Dlabačov na
Břevnově či si vyjet kousek na
západ od Prahy, do nedale-
kých Úval. Cenově se autoki-
na pohybují od tří do šesti set
korun za vůz. Je tedy mnohde
na vás, zda bude plný kamará-
dů, či obhájíte zmíněnou pře-
zdívku autokin s partnerkou.

Bez Bobulí?
Zdá se, že diváci mají i přes

vládní restrikce stále z čeho
vybírat, ale kinaři budou ve
většině případů ještě pár týd-
nů sahat po starších kous-
cích. V zámoří velká studia
řeší, zda skutečně pošlou do
kin s omezenou kapacitou po
celém světě očekávané hity
Tenet aMulan již ve druhé po-
lovině července. V Česku po-
dobné váhavce představuje
distribuční společnost Bio-
scop, viz box. FILIP JAROŠEVSKÝ

Film 3Bobule by mohl do kin zamířit 25. června. BIOSCOP

Kam s Bobulemi

Premiéra snímku 3Bobule
režiséra Martina Koppa měla
být 12. března. Přesně v tu
dobu ale vypukla pandemie
koronaviru a 180 kin, kde byl
snímek připraven k promítá-
ní, se zavřelo.

● Producent filmu Tomáš Vi-
can a distribuční společnost
Bioscop teď nově vybrali ter-
mín 25. června. Má to ale há-
ček. Pokud zůstane povole-
no 100 lidí v kině a sezení
ob řadu, podle Vicana film
do kin nejspíš opět nedora-
zí. „Chytřejší budeme po
25. květnu, potom informaci
potvrdíme,“ uvedl Vican.
Nejbližší větší české premié-
ry budou mít snímky Bourák
s Ivanem Trojanem (11. 6.)
a Havel (13. 7.). Ve čtvrtek
11. června bude mít svou
premiéru také dokumentár-
ní snímek Psí láska režisérky
Lindy Kallistové Jablonské.

Počet návštěvníků

100
Tolik lidí může nyní podle na-
řízení vlády sedět v jednom
kinosálu. Podmínkou je, aby
byli ob jedno sedadlo. Restrik-
ce budou pravděpodobně
odvolány nejdříve 25. května.

Jak naladit ?
1.
2.
3.
4.

Na ovladači vyberte tlačítko „MENU“ (Settings).

V nabídce vyberte možnost „Automatické ladění“ a potvrďte zmáčknutím
Enter nebo OK.

Na obrazovce se zobrazí postup ladění programu, počkejte, než dosáhne 100 %,
a potvrďte výběrem možnosti „Hotovo“ zmáčknutím tlačítka Enter nebo OK.

Na svém přijímači najdete v nabídce programů nový kanál CNN Prima NEWS.

Více informací na www.cnnprima.cz

Pokud využíváte služeb operátorů, a CNN Prima NEWS se Vám ještě nezobrazuje
v nabídce, kontaktujte, prosím, pro pomoc s laděním přímo svého operátora.

Chamtiví kinaři? Na Frčíme jen
do CineStaru nebo menších sálů

inzerce
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Městská část Praha 12 staví
v Modřanech radnici. Deníku
Metro odpověděl na několik
otázek místostarosta Petr
Šula, který má její výstavbu
v gesci.

Co se stalo, že Praha 12
má to štěstí a na rozdíl
od jiných bude mít novou
radnici?
V Praze 12 se o výstavbě

radnice mluví téměř dvacet
let. Už dříve se připravovaly
dva projekty. Jeden byl v býva-
lém obchodním domě Prior,
v prostoru, kde i já osobně
bych radnici preferoval. Pak
byl další návrh v projektu
U Dubu, ale ani ten neprošel.
Nicméněminulá rada rozhod-
la o tom, že to bude tam, kde
se staví nyní. Co se týká důvo-
dů, ty jsou nasnadě. Naše
městská část má jednotlivé
odbory rozházené po celém
svém území na sedmi mís-
tech. Působí to problémy ob-
čanům a ani organizačně to
není snadné. Zároveň se do
budov, v nichž odbory pracu-
jí, neinvestovalo, protože se
pořádmluvilo o tom, že bude
nová radnice. Tyto budovy
pak byly zahrnuty do sezna-
mu nemovitostí, z nichž by
bylo možné výstavbu radnice
financovat. To znamená, že
je lze využít k prodeji. Ani
tak ale nemáme v plánu je
všechny prodávat. Část jich
chceme ponechat pro naši
Správu bytových objektů
nebo případně pro mateř-
skou či základní školu.

Podepsala se na stavbě
omezení kvůli pandemii?
Zatím to musím zaklepat,

ale nijak se nepodepsala.
Nicméně k tomu může ještě
dojít. Nikoho infikovaného
na radnici ani na stavbě ne-
máme. Jelikož jsou ale někte-
ré technologie nasmlouvané
ze zahraničí, absolutní jisto-
tu nemáme.

Jak teď vypadá harmono-
gram výstavby?
Dokončuje se hrubá stav-

ba, měla by být do měsíce do-
končena. Máme hotovou část
C a B. Teď se zpracovává po-
slední podlaží části A. V pod-
zemí už máme vzduchotech-
niku a protipožární zabezpe-
čení. Stavba by námměla být
předána 9. února 2021. Já si
tam dávám ještě měsíc, mě-
síc a půl rezervu, než se nastě-
hujeme. Stěhování proběhne
postupně, určitě nebudeme
stěhovat všechny odbory na-
jednou.

Co bylo na prosazení
výstavby nejtěžší?
Jak jsem říkal, nebyl jsem

úplně na začátku. Poté, co se
změnila rada městské části,
jsem si to vzal na triko. Mys-
lím si, že je zajímavé budovat
něco nového. Když jsme to
přebírali my, už nebyla mož-
nost to jakkoli ukončit, proto-
že už to bylo v takovém sta-
diu, že by to ani nemělo smy-
sl. Zároveň se na stavbu poda-
řilo získat bezúročnou půjč-
ku od hlavního města ve výši
250milionů korun, což je dal-
ší z výhod. Peníze byly jedna
věc, další pak politická odva-
ha a pozemek. Za mě by bylo
lepší umístění na Sofijském
náměstí, kde máme bývalý
Prior. Z mého pohledu je tam
přirozenější centrum měst-
ské části, a navíc by to po-
mohlo obchodníkům v okolí.

Nicméně se rozhodlo o tomto
pozemku. Tady je výhoda, že
se staví na zelené louce. Zbou-
raly se jenom okolní staré
haly a museli jsme navíc pla-
tit jen dekontaminaci. Bourá-
ní nebo předělávání Prioru
by bylo mnohem dražší.

Jaké výhody nová radnice
poskytne občanům?
Jednou z nich je ta, že

všechna pracoviště budou na
jednom místě. Radnice je po-
měrně dobře dopravně do-
stupná, poblíž je zastávka
tramvaje i jedné autobusové
linky. Prostory budou uživa-
telsky mnohem příjemnější.
Teď jsou budovy velmi nehos-
podárné. I když na radnici bu-
dou nové technologie, nákla-
dy budou podobné těm, jaké
máme nyní ve všech užíva-
ných budovách. V radnici
bude zároveň restaurace – ne-
jen pro zaměstnance, ale
také pro veřejnost. Jejího pro-
vozovatele budeme soutěžit.
V místě počítáme i s obchůd-
ky, kavárnou a reprografií.

Co je na radnici ještě
zajímavé?
Architekti zvolili tři budo-

vy jako tři kostky cukru, kte-
ré evokují historii Modřan
a cukrovaru. Je před ní také
piazzetta, kde se mohou ko-
nat různé akce. Bude tu
i nová obřadní síň, která má
také terasu, takže obřadymo-
hou být uvnitř i na ní.

Mluvil jste o technolo-
giích. Které stojí
za zmínku?
Snažíme se, aby budova

byla energeticky hospodár-
ná. Proto na střeše bude insta-
lována fotovoltaická elektrár-
na, která má pokrýt asi jednu
třetinu budoucí spotřeby
energie. Zároveň zpracovává-
me žádost o dotaci na ni.
Oproti původnímu projektu
jsme pod parkovištěm navrh-
li akumulační nádrž na dešťo-
vou vodu, kterou lze využít
k zalévání trávníků v okolí
radnice i dalších prostor. Na
parkovištích u budovy bude
osm dobíjecích stanic pro
elektromobily, které ze
svých prostředků uhradí je-
jich dodavatel. Změn jsme ne-
dělali moc, spíš jen ty, jež
byly vynucené. O kontamina-
ci na místě stavby se vědělo,
nebylo ale jasné, kolik to
bude stát. Také přítomnost
azbestu jsme zjistili, teprve
když jsme to převzali. To jsou
vícenáklady, které byly nut-
né. Spíš se snažíme náklady
nenavyšovat za každou cenu.

Na jiných úřadech je běžné,
že mají rotomaty na doku-
menty. Přestože to byl boj, ro-
tomat se nám podařilo prosa-
dit i pro naši novou radnici.
Bude výhodou pro zaměst-
nance, ušetří jim čas.

Využije úřad všechny tři
budovy?
Do nové radnice se vejde-

me se všemi činnostmi, ale
celý prostor nevyužijeme. Je
tam navíc přes 800 metrů
čtverečních kancelářských
ploch, které budeme pronají-
mat. Chceme je mít jako pro-
storovou rezervu, protože ni-

kdy nevíme, jestli nám něja-
ká agenda nepřibude. Pokud
ne, tak budou prostory prona-
jaté a nájemci zaplatí část ná-
kladů na správu objektu.

Co se stane s budovou sou-
časné staré radnice?
Zatím ještě není rozhodnu-

to, ale je to jedna z budov, kte-
ré mohou být nabídnuty
k pronájmu nebo postoupe-
ny magistrátu pro další čin-
nosti. Chtěli jsme se dohod-
nout, aby se do této budovy
přesunul například také fi-
nanční úřad, ale k dohodě za-
tím nedošlo. JOSEF ŠKVOR

Místostarosta Šula ARCHIV

Vizualizace exteriéru radnice s hlavním vstupem NOXIA

Současný stav výstavby při pohledu od západu METRO

Vizualizace vstupní haly radnice NOXIA

Současný stav vstupní haly METRO

Už příští rok lidé budou chodit
jen na jeden úřad v Modřanech

• Žádné kosti! Máme čísla na
ženský, které je za co VZÍT! Na-
piš si o ně SMS ve tvaru 39GZB
a text na 909 15 45

• Manžel je dost často pryč
a mě to prostě chybí. Třeba by-
chom mohli něco podniknou
spolu. Kateřina, 34 let. Zavolej
mi na 909 90 99 25 nebo mi rov-
nou napiš SMS na číslo 909 15 50
s kódem 99VRP a tvůj text!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/50Kč, 1min/90Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

Fotografie najdete na

WWW.METRO.CZ

Intimní

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1



Pronájmy - poptávka
• HLEDÁM PRO naše solvent-
ní ZAMĚSTNANCE z kanceláře
byty k dlouhodobému proná-
jmu v Praze, právní servis zajiš-
těn. Tel: 274784428 217215

• Hledám pronájem bytu pro
2 os.- menší do 15 tis, větší do
20 tis. Potřebujeme: centrum
30min., čisto, dobrý stav, dlou-
hodobost. RK nevolat.
605845088219303

Byty - poptávka

• PENÍZE IHNED za byty v Pra-
ze pro firmy z Evropské unie.
Tel: 602212121217256

• Hledám obecní byt nebo u
majitele, zaplatím dluh ná-
jmu, privatizaci, exekuci, dám
náhradní byt, Volejte
776363636.218923

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665219062

• Hledáme byt, Družstevní,
Osobní vlastnictví, s Majite-
lem, Chatu. Starší osobymohu
nechat v bytě žít. Hotovost.
Právní servis. J. Jurdová
725805115.219162

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969.219177

• Lékařka koupí byt v Praze v
jakémkoliv stavu.Okamžitá
platba v hotovosti. Tel/Sms:
773109561. RK nevolat.219669

• Prodej dr. bytu 4+1/L,
97m2, P-6, Řepy, po rekon-
strukci, nesplacená anuita, vý-
hodná investice, Váš byt
mohu vzít protiúčtem, cena
3.350.000 Kč. Volejte
777839786.219693

• Hledám obecní byt nebo u
majitele, zaplatím dluh ná-
jmu, privatizaci, exekuci, dám
náhradní byt. Volejte
776363636.219715

Knihy a časopisy

• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu.
T. 603478873219863

Práce - nabídka
• Gymnázium, Praha 4 - Písnic-
ká 760, přijme učitele/ku ze-
měpisu ( kombinace s TV vítá-
na ). Nástup od 25.08. 2020.
Kontakt: info@gpisnicka.cz219145

• Práce pro pracovníky do os-
trahy i osoby ID, OZZ. Místo:
Praha a okolí. Možnost práce
na HPP, příplatky,stravenky.
Tel. 737483818219267

• Hledáme pracovníky ostra-
hy s invalidním důchodem
nebo osoby zdravotně znevý-
hodněné. Odměna 110
Kč/hod, nutný čistý TR. G4S SE-
CURE SOLUTIONS 724793669219642

• Garantovaný FIX 120
Kč/hod., telefonní operátor,
Praha 8, zajímavý projekt. Plá-
nování směn dle svých mož-
ností. Výplata týdně.
Tel.: 608471587. 219859

• Úklidová firma přijme inva-
lidní důchodce na 1/2 úvazek
na úklid kanceláří. Mzda 8 500
Kč + bonusy. TEL.: 774510686. 219925

• ZŠ Praha 9 - Čakovice hledá
učitele/ku do 1. ročníku s roz-
šířenou výukou matematiky
se zaměřením na metodu Hej-
ného. Nástup srpen 2020. Váš
životopis zasílejte prosím na
email:
zscakovice@zscakovice.cz.219973

• KOMWAG přijme zkušené
automechaniky, HPP 26500 +
nábor. př. 20.000, služební
byt, 13., 14. plat, strav. aj. Pe-
rucká 10, Praha 2. Vol. zdarma
800566924219998

• Velkoobchod potravin
READ s.r.o. v Praze 9 přijme:
Obchodního zástupce pro am-
bulantní prodej cukrovinek
(Wrigley,Mondelez,Nestlé) s
praxí řízení dodávkových vozi-
del (požadováno ŘP. sk.:B ).
Tel: 602388762 220026

Nemovitosti - poptávka

• Koupím byt v Praze nejlépe
před rekonstrukcí. Jsem přímý
kupec a platím hotově. Děkuji
za nabídky, P. Grygar.
Tel. 739641969.219200

• Záloha 100 tis. ještě dnes.
Koupím byt v Praze v jakémko-
liv stavu, možnost náhradního
bydlení. Exekuce a dluhy uhra-
dím. Volejte nebo Sms:
775432964219663

• PENÍZE IHNED za nemovi-
tost v Praze pro firmy z Evrop-
ské unie. Tel: 602212121 217297

• Vykoupím Váš byt, dům,
chatu nebo pozemek, dám zá-
lohu, počkám na vystěhování,
zaplatím exekuci, Rád pora-
dím, seženu náhradní bydlení,
slušné jednání, volejte
776363636.219704

Starožitnosti

• Starož. nábytek a velkou
KNIŽNÍ POZŮSTALOST koupím
za solidní cenu. Knihovnu,
křesla, stolek, lampu, zajím.
obraz aj. pro styl. čítárnu. T.
603478873219887

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, hodiny, šperky, min-
ce, sošky, hodinky. Děkuji za
nabídky, starožitník Dynt. Tel.
702760780219928

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 219986

KNIHY VYKOUPÍME
porovnejte nabídky a prodejte
své knihy za nejvyšší ceny!

Tel: 720 310 801

z pozůstalosti koupím.
Přijedu – odvezu.

KNIHY A NÁBYTEK

Volejte prosím na
tel.: 739 519 629 nebo pište
na e-mail: jcortes@atlas.cz

tel.: 224 828 236 ● praha@quicktour.cz ● www.quicktour.cz

DOVOLENÁ V ČECHÁCH A NA MORAVĚ
Adršpašsko–Teplické skály * 3.-6.7. za 5.390Kč -5%
Český ráj s výletemdoKrkonoš * 7.-12.7. za 6.990Kč -5%
Valašsko gurmánsko-poznávací * 30.7.-2.8. za 5.990Kč -5%
Krušnéhory aKarlovyVary * 5.-9.8. za 4.300Kč -5%
Znojemsko: vinice apamátkyPodyjí *4.-6.9. za 3.690Kč -5%

RELAXACE V JIŽNÍCH ČECHÁCH
Třeboň, hotel ZlatáHvězda**** 4.-11.7. za 8.850Kč -5%
Třeboň, hotel Svět *** 25.7.-1.8. za 7.700Kč -5%

DOPORUČENÍ PRŮVODCE
KrajemŽítkovskýchbohyní * 13.- 16.9. za 6.990Kč -5%

Po-Čt 10:00 - 16:00

SLEVA
5%

heslo: metro

Vodičkova 31
Myšák Gallery
Praha 1

Koupím ihned rod. důmnebo
pozemekvPrazeaokolí.

Financovánímámzajištěno, hotovost. Právní
vady nevadí, dluhy a exekuce uhradím.
Realitní kanceláře prosímnevolejte.
Kontakt: 725 719 745

Koupímchatu, chalupudo50kmodPrahy,
v dobrém i špatném stavu. Děkuji za nabídku.

Tel.: 725911070

Požadujeme invalidní

důchod.

Mzda od 100 Kč/hod.

Nabízíme náborový

příspěvek 10.000 Kč,

vyplácíme denně.

HLEDÁME ZAMĚSTNANCE

NA POZICE:

RECEPCE
AOSTRAHA

Tel.: 800 888 440
(bezplatná linka)

Až500 000 Kč
za stArožitnosti
obrazy, nábytek,
hodiny, hodinky,
porcelán, bronz,
stříbro, šperky, šavle
a jiné zajímavosti

PorADÍM
tel.: 603 505 686

Ostatní - nabídka

z pozůstalosti koupím.
Přijedu – odvezu.

KNIHY A NÁBYTEK

Volejte prosím na
tel.: 739 519 629 nebo pište
na e-mail: jcortes@atlas.cz

KNIHY VYKOUPÍME
porovnejte nabídky a prodejte
své knihy za nejvyšší ceny!

Tel: 720 310 801

Koupím jakýkoliv byt vPraze
jako investici proděti.

Právní vady, exekuce nejsou překážkou.
Záloha a platba ihned. V bytě můžete

dále bydlet. RK nevolat.
Tel.: 601 522 292

Cestování - nabídka

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178

iDNES.cz/Premium

1. MĚSÍC

ZA1 Kč
NÁSLEDNĚ 39 Kč

MĚSÍČNĚ

Svět exkluzivních článků
a zábavy čeká na Vás!

Knižní
bestsellery

Vzdělávání
online

Exkluzivní
články

Filmy
online

Digitální
předplatné

10
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PONDĚLÍNEDĚLEZÍTRADNES

Počasí

„Jé, bublina!
Asi z deníku
Metro.“

PETR PHAHAX ČOUDEK
Facebook

Teplotní rekordy: 2,7 °C (1876) 30,2 °C (1997) Bio:

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

Napište svou bublinu

Přeházejte písmena
a vyjdou vám slova.
Ta doplňte do
prázdného řádku
pod písmeny.

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2020 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

Luštěnka

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.35 Polopatě
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Čert ví proč

Pohádka (ČR/SR, 2003)
21.50 Všechnopárty
22.45 Profesionálové
23.40 Kriminalista III
00.40 AZ-kvíz
01.05 Objektiv
01.35 Rajské zahrady
02.00 Klavír
02.15 Dobré ráno
04.50 Po stopách hvězd
05.15 Černé ovce
05.30 Události v regionech

16.25 Na ptačích křídlech
kolem světa (3/6)

17.20 Pád Japonska v barvě
18.15 Hledání ztracenýchsvětů (5)
18.45 Večerníček
18.55 Hlasy přicházejí z dáli
19.20 Francie s ozvěnoudomova
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Zázračná planeta:

Mláďata – první rok
na světě (1/3)

20.55 Doktor Thorne (1/3)
Minisérie (VB, 2016)

21.45 V pasti II (1, 2/10)
Krimiseriál (Isl., 2018)

23.25 Hamilton:
Pokud jde o vaši dceru

16.00 Dr. House V (13)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Co na to Češi
18.25 Comeback
18.55 Hospoda (1)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Policie Modrava (7)
21.25 Avengers

Akční sci-fi (USA, 2012)
00.00 Dr. House V (13)
00.40 Můj přítel Monk III (16)
01.20 Můj přítel Monk IV (1)
02.00 Krok za krokem (20)
02.20 Život ve hvězdách
03.15 Co na to Češi
03.55 Ordinace v růžové

zahradě 2 (699)

16.30 Krimi zprávy
16.50 Policie v akci
17.40 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.55 SHOWTIME
20.05 Počasí
20.15 Máme rádi Česko
21.50 Tichámsta

Thriller (USA, 2017)
23.25 Policie v akci
00.20 Policie v akci
01.10 Walker,

Texas Ranger VI (21)
Anděl smrti.
Akční seriál (USA, 1997)

02.00 Poslední polda (2)
Krimiseriál (N, 2010)

02.50 Prostřeno!
04.15 Pohoda u krbu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
10.30 Zažeň nudu s Óčkem
10.35 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Zažeň nudu s Óčkem
14.35 Óčko trendy
15.00 Top 3 Óčko Chart
15.15 Óčko trendy
15.30 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 Zažeň nudu s Óčkem
18.05 Óčko hity
19.00 Moje desítka
20.00 Óčko hity
21.00 CZ & SK
22.00 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Sudoku

TV tipy
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KoreneMokekodes
Jak jsme šli brzo
ráno do lesa na
borůvky a houby.

Anketa

Vaše nejmilejší vzpomínka na dětství?

Lucinka Zubrová
Určitě na stavění
bunkru u nás před

barákem.

Klára Berková
Výlety

Felicií Cabrio
s pradědečkem.

Metroman je sen všech vkusných žen. Má pěkné svaly, píše božské
články, cestou z práce nakoupí, pak to doma navaří a levou zadní
přebalí miminko. Aspoň tak si Metromana představujeme
v redakci :) Každopádně děkujeme@522xboy za milý příspěvek,
který by vbrzku mohla trumfnout Metrowoman. Co říkáte, čtenáři?

@mojemetro

NOVÁ PARTIE
Vlny rozvolňovacích opatření začaly, opatrně začínáme zase
jíst alespoň venku v restauracích, chodit k holiči a pár vyvole-
ných dětí už sedí v lavici. V pondělí 25. května má přijít po-
slední vlna a pak už ze všech zákazů, příkazů, omezení moc
nezbude. Pokud se tedy něco nezvrtne, zdvihají prst epide-
miologové. A než přijde druhá vlna covidu-19, jak už tak ně-
jak automaticky počítají politici, jako by měli na svých úřa-
dech křišťálové koule. Nemají, čekáme, uvidíme.
Virus ustupuje. Ale jako další nebezpečný virus se šíří neza-
městnanost, ekonomické problémy, krachy, dluhy. Lidé ne-
mají peníze. Zato mají starosti o budoucnost, problémy vyjít
s rodinným rozpočtem. I to bude jedno z témat nedělní Partie
Terezie Tománkové. V první hodině, kterou pro vás vysíláme

souběžně na Primě
a CNN Prima NEWS, bu-
dou mými hosty ministr
kultury, sociální demo-
krat Lubomír Zaorálek,
šéf SPD Tomio Okamura
a předseda KSČM Vojtěch
Filip. Budememluvit
o plánech vlády i práci

opozice v této těžké době i o další snaze snížit platy poslanců
a senátorů. Je to opravdová pomoc, nebo jen líbivý populis-
mus? Také se budu ptát na pomoc kultuře, kde některé seg-
menty bojují o přežití. A také se zeptám na vztah s Ruskem,
které „křičí“ kvůli stavění a bourání památníků a vyhrožuje
vězením komunálním politiků.
Komu stát (ne)pomohl v době krize? Proč některé vládní pro-
gramy drhnou a jsou pomalé? Kolik lidí je v exekuci a kolika
dalším hrozí? To je téma pro druhou hodinu. Vaše problémy
nás zajímají. Sledujte i webové stránky www.cnnprima.cz.
Budu se na vás těšit v Partii Terezie Tománkové na Primě
a CNN Prima NEWS v neděli v 11 hodin.

Citát

Zeptám se i na vztah
s Ruskem, které
„křičí“ kvůli stavění
a bourání památníků.

Dopisy a vzkazy

LOĎKA

Řešení sudoku

TEREZIE
TOMÁNKOVÁ
MODERÁTORKA PARTIE NA PRIMĚ

Ošetřovné je
„přepálené“
Ve středu nám Sněmovna
schválila návrh koaličních
poslanců Valachové
a Juchelky. Ten říká, že se
bude vyplácet ošetřovné
do konce června ve výši
80 procent i rodičům,
kteří nepošlou děti do
školy, přestože jejich ško-
la je otevřená. A my pracu-
jící, z jejichž daní ono
ošetřovné bude propláce-
no, musíme jásat? Mám
jednu takovou kolegyni
v kolektivu, rovnou pro-
hlásila, že rozhodně bude
doma do konce června.
Proč by také chodila do
práce, když si užije krásné
volno a pracovat za ni bu-
dou ostatní, kteří za svých
100 procent platu musí
makat na 120 procent,
aby ji nahradili, a ještě ze
svých odvodů na daních
přispějí na její naprosto
zbytečné čerpání ošetřov-
ného. To je Kocourkov,
vážení poslanci.

VĚRA VÍTOVÁ

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks

Tohle je místo na váš vzkaz pro ostatní čtenáře deníku Metro.
Pište, kreslete, zpříjemněte někomu den. Výtvor vyfoťte a sdílejte
na vašem Instagramu, tagujte #METROTAG. Otiskneme ho v novinách!

Řešení luštěnky

Sloupek
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Speciálně vyšlech-
těná květina
vyniká v interiéru
automobilu značky
Rolls-Royce.

Pozoruhodná květina nazva-
ná Phantom Rose vznikala
osm let. Práce se ujal britský
pěstitel Philip Harkness, jenž
uvádí: „Pěstování růží je
v naší rodině dlouholetá tra-
dice, moji předci se jejich
šlechtěním zabývali už od
roku 1879.“ Květiny pěstitele
Harknesse jsou dnes velmi
úspěšné na celosvětových za-
hradnických soutěžích, za po-
sledních 50 let vyhrál více
než 25x nejvyšší ocenění na
prestižní londýnské výstavě
RHS Chelsea Flower Show,
která se tentokrát koná
on-line formou od 18. do
23. května.
Phantom Rose roste pouze

ve výrobním závodu v jihoan-
glickém Goodwoodu ve spe-
ciálně navržených záhonech

lemovaných levandulí. Květi-
na je krémově bílá, s více než
50 okvětními lístky a boha-
tou vůní. Jako designérský do-
plněk ve vozech Rolls-Royce
se poprvé objevila v galerii
vozu Phantom v roce 2017.
Galerie, tedy část palubní des-
ky, je tvořena skleněnou výpl-
ní překlenující celou šířku

vozu. „Její podsvícení zdůraz-
ňuje dojemosvětleného jeviš-
tě a je ideálním místem pro
představení originálního
uměleckého díla. Tím v tom-
to případě je porcelánový de-
kor,“ uvádí Sina-Maria Egglo-
vá, designérka Rolls-Royce.
Pro jeho vytvoření byly ston-
ky růže přivezeny do bavor-

ského Nymfenburgu k řeme-
slníkům světoznámého vý-
robce porcelánu. V porcelán-
ce růži zkoumali v různých fá-
zích – od poupat až k plnému
rozkvětu. Poté byl motiv kvě-
tu růže ručně vytvořen v čer-
nobílém provedení z nejjem-
nějšího porcelánu, jaký kdy
společnost vytvořila.

Šípek zazáří až do září
Své brány otevřela Galerie Tančící dům s výstavou
umělce a architekta Bořka Šípka. Jeho retrospektivu,
která měla původně končit v březnu, přerušila pandemie
koronaviru krátce před jejím původním zakončením.
Návštěvníky čeká na 200 skleněných předmětů a zhruba
60 kousků designového nábytku, který umělec vlastno-
ručně vyráběl. Galerie se rozhodla výstavu prodloužit až
do 27. září. Pouze v červnu pak budou moci návštěvníci
nahlédnout do technického zázemí Tančícího domu,
které není běžně přístupné veřejnosti. TANČÍCÍ DŮM

Předlohou je Phantom Rose. Okvětní lístek z porcelánu Výsledek 3x ROLLS-ROYCE

Hereditární angioedém
(HAE) je genetická porucha
imunitního systému s proje-
vy bolestivých, nesvědivých
a chronicky se opakujících
otoků. Ty jsou někdy kvůli
vzácnosti nemoci a nízké in-
formovanostimylně zaměňo-
vány za alergii, což může pa-
cientymnohdy ohrozit i na ži-
votě.
Na zítřek připadá Meziná-

rodní den HAE, který má vést
ke zvýšení povědomí veřej-
nosti i zdravotnické komuni-
ty o tomto onemocnění. Lidé
s touto nemocí totiž čekají
v průměru 13 let na stanove-
ní diagnózy a nasazení odpo-
vídající léčby.
V rozšíření povědomí, ale

i podpoře zejména mladých
pacientů v jejich spokojeném
životě bude navíc nově pomá-
hat také pacientská organiza-
ce HAE Junior. Spolu s fak-
tem, že ke kvalitě života při-
spívají i narůstající léčebné
možnosti, mezi nimiž nyní fi-
gurují novémožnosti preven-
tivní léčby, se zdají být vyhlíd-
ky pacientů slibné. Více na
www.haejunior.cz

Řadu lidí v produktivním věku
trápí kýla – vyklenutí břišní stě-
ny. Nejčastěji se nachází v tříslech
a pupku, může bolet při zátěži
a hlavně hrozí závažnou kompli-
kací – uskřinutím. Dalším rozšíře-
ným onemocněním jsou žlučníkové
kameny, méně často se vyskytuje
chronický zánět slepého střeva.
Jediným správným způsobem

léčby všech těchto obtíží je operace.
Po standardní otevřené operaci je
nutná několikadenní hospitalizace

a šestitýdenní rekonvalescence. Na
našem pracovišti operujeme mo-
derními miniinvazivními (minimál-
ně zatěžujícími) metodami, které
umožňují návrat k administrativní
práci v řádu několika dní a k plné
zátěži do 3 týdnů. Při využití takto
provedené operace nepřesáhne hos-
pitalizace 24 hodin.
Samozřejmostí na našem odděle-

ní jsou pokoje s vlastním sociálním
zařízením a individuální přístup
personálu ke každému pacientovi.
Veškerá péče je hrazena zdravotní-
mi pojišťovnami – pacient nedoplá-
cí nic.
K objednání na vstupní vyšetře-

ní je nutné se objednat na tel. čísle
266 006 244, nebo je možno poslat
e-mail s telefonním kontaktem na
vysocany@jednodenni-chirurgie.cz.

Trápí vás kýla, žlučník nebo
chronický zánět slepého stře-
va? Chcete problém vyřešit
a být rychle zpátky v práci?
Řešením je operace v režimu
jednodenní chirurgie.

Čas má cenu zlata – jednodenní
chirurgie jej ušetří!

Růže s vůní oktanu Mezinárodní
den. HAE
není alergie

GALERIE TANČÍCÍ DŮM



komerční příloha METROLIVE pátek 15. května 2020 15

Stojí v cestě vašemu vysněné-
mu projektu neobratná pil-
ka, kterou nemůžete upravit
a nařezat materiály podle va-
šich představ? Chybí vám vý-
kon motoru, ale velké stroje
nemáte kde uskladnit? Vaše
garáž se i přestomůže stát do-
konalou kutilskou dílnou.
A co k tomu bude potřeba?
Bez pořádné pily se to neobe-
jde.

Ideálním nástrojem pro
preciznímotorové řezání dře-
va je aku pila ocaska BOSCH
GSA 18V-LI C. Díky kompakt-
ním rozměrům s ní obratně
zvládnete nařezat vše, co

vám přijde pod ruku. U dřeva
to totiž nekončí, tato pila si
poradí i s kovovými profily

a trubkami. Příjemnou a ply-
nulou práci zajistí nízké hod-
noty vibrací.

Pila je dokonale promyšle-
ná i co se týče ergonomie.
Snadno ji lze použít jednoruč-
ně a problém není ani řezání
nad hlavou ve špatně přístup-
ných pozicích. Jedná se tak
o opravdu flexibilní nástroj,
který splní všechny požadav-
ky náročného kutila.
Aku pilu BOSCH GSA

18V-LI C doporučujeme poří-
dit v internetovém obchodě
Mironet, kde ji nyní najdete
za výbornou cenou 3520 ko-
run. V balení najdete také
kufr L-Boxx a tři pilové plát-
ky. Dejte se do svého vysněné-
ho projektu ještě dnes!

Tenhle kutilský
sen nebudete
chtít odložit.

Je načase se dát do dlouho od-
kládaných kutilských projek-
tů. Tamhle se bortí sloupek,
tady děraví stříška. Drobných

oprav, čekajících na vaši po-
zornost, je kolem víc než
dost. Doma je zas potřeba při-
pevnit police, něco přišroubo-
vat, jiné obrousit. Tak hurá
na věc, ne? Lehko se to řekne,
horší je opravdu začít. Nejdří-
ve je zapotřebí sehnat správ-
nýmateriál a následně pořád-
ný nástroj, který vám práci
ulehčí. A přesně takový kou-

sek jsme pro vás dnes vybrali.
Příklepová aku vrtačka

Stanley FCM625D2 bude va-
ším věrným pomocníkem při
kdejaké domácí i venkovní
práci. Má přes 20 nastavitel-
ných pozic regulace krouticí-
ho momentu, díky čemuž je
vhodná pro šroubování do té-
měř jakéhokoli materiálu.
Vhod přijdou i dvě rychlosti

pro vrtací a šroubovací aplika-
ce do dřeva, zdiva a klidně
i kovu. Tato aku vrtačka je
opravdu výkonná a zvládne
až 1600 otáček za minutu.
Pro precizní práci i za hor-
ších světelných podmínek je
vybavena LED svítilnou a ne-
chybí ani ukazatel stavu bate-
rie. Ty jsou v balení hned dvě,
aby vás při práci nezdržovalo

nabíjení. Bezpochyby oceníte
i její kompaktní rozměry
a nízkou hmotnost, díky níž
zvládne manipulaci s touto
vrtačkou opravdu každý.
Příklepovou aku vrtačku

Stanley FCM625D2 doporuču-
jeme pořídit v internetovém
obchodě Mironet, kde ji na-
jdete za bezkonkurenční
cenu 2951 korun.

2.951,-

Povinná výbava
všech domácích kutilů

2 převodové stupně / otáčky až 1600/min.
13mm rychloupínací sklíčidlo / LED svítilna

STANLEY FCM625D2

www.mironet.cz

Pořádná pila pro pravé chlapy MIRONET

Aku vrtačka pro precizní práci

Drobné tělo. Obří síla a oslnivý výkon

UNIQA vyřizuje škody
v domácnosti podle videoprohlídek

Po běžném zadání vzniklé
škody v domácnosti on-line
nebo přes call centrum se
vyhodnotí, zda je událost
vhodná pro tento způsob
likvidace. Hodí se pro něj
běžné škody do desítek ti-
síc korun, jakých je v praxi
většina.

Disponuje-li klient chytrým
mobilním telefonem s ka-

ve stanovený čas má při-
hlásit. Po spuštění aplikace
klientem se začne přenášet
jím natáčený videopřenos
z místa škody. Oba účast-
níci spolu během přenosu

komunikují a upřesňují
podrobnosti a okolnosti
škody. Technik naviguje
poškozeného, jaké záběry
potřebuje. Data se zazna-
menávají do databáze ško-

dy a následně se přenáší
do elektronického škodní-
ho spisu.

Ze zprávy z videoprohlíd-
ky může likvidátor stano-
vit výši pojistného plnění
a informovat poškozeného
o výplatě. Celý popsaný pro-
ces tak u naprosté většiny
škod trvá maximálně dva
dny.

Největší předností je dnes
odstranění potřeby setkat
se při prohlídce škody. Sa-
mozřejmě tím lze uspořit
i náklady a čas potřebné
na výjezdy techniků UNIQA.
Rovněž zákazník šetří čas
a vyřešení škody z domova
je pro něj pohodlnější.

UNIQA nasadila
videoprohlídky
škod jako
standardní nástroj
pro vyřízení
pojistných
událostí. Je první
pojišťovnou
na českém trhu,
která nabídla
zákazníkům tuto
službu.

merou, může škodu takto
řešit distančně s videopro-
hlídkou. Technik UNIQA
domluví předem čas pro-
hlídky. Zákazník obdrží
link do aplikace, do níž se
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Německá fotbalo-
vá liga začne po
pauze zítra. Sestup
bude, pokud se
sezona dohraje.

Jako jedna z prvních v Evropě
se bundesliga přihlásí po
dvou měsících, kdy se fotbal
nemohl hrát kvůli pandemii
koronaviru. Ve 26. kole dojde
třeba i na souboj Dortmundu
se Schalke.
Při víkendových utkáních

kvůli vládním opatřením
může na stadionu být maxi-
málně 300 lidí. Fotbalisté bu-
dou muset dodržovat mnoho
hygienických nařízení. Napří-
klad si nesmí podávat ruce,
plivat nebo slavit góly ve sku-
pinách.
Německé fotbalové kluby

včera odsouhlasily navýšení
počtu střídání ze tří na pět.

Rozhodly také o tom, že po-
kud se sezona dokončí, bude
se z první i druhé bundesligy
sestupovat. Schváleno bylo
také prodloužení sezony přes
30. červen, pokud by to bylo
nutné.
Zástupci 36 klubů jednali

rovněž o určení konečného
pořadí v případě předčasné-
ho ukončení soutěží, ale ver-
dikt odložili. „Pokud by po-
kračování lig nebylo možné,
bude o konečném pořadí roz-
hodnuto ve dvou následují-
cích týdnech,“ uvedlo vedení
dvou nejvyšších soutěží.
Trenér fotbalistů Lipska Ju-

lian Nagelsmann si uvědomu-
je, že při zápasech bez diváků
budemuset pečlivěji volit slo-
va, kterými při hře instruuje
svůj tým. „Mikrofony budou
zapnuté a akustika na stadio-
nu bude jiná, takže i já budu
slyšet lépe než předtím. Poku-
sím se chovat tak, aby to bylo
společensky akceptovatel-
né,“ uvedl Nagelsmann bě-

hem videokonference před
sobotním domácím zápasem
s Freiburgem. „Věci, které na
hráče obvykle volám, teď
možná řeknu potichu, nebo
raději vůbec,“ doplnil kouč
třetího mužstva tabulky, kde
působí i český reprezentační
útočník Patrik Schick.
Tabulku bundesligy vede

po 25 kolech BayernMnichov
o čtyři body před Borussií
Dortmund. PUR a ČTK

Šance pro nervózní

Německá fotbalová legenda
Franz Beckenbauer vidí v blíží-
cích se bundesligových zápa-
sech bez diváků šanci pro
„tréninkové mistry světa“.

● Podle Beckenbauera budou
moci zazářit hráči, které ob-
vykle před plnými tribunami
svazuje nervozita. Nyní se
budou cítit jako na tréninku.

Tyčkařky napodobí muže
Elitní tyčkařky se utkají na dálku. Světová atletika vyhlási-
la po mužích na zítra druhé kolo takzvané zahradní vý-
zvy, při které změří síly olympijská vítězka Katerina Stefa-
nídiová z Řecka, dvojnásobná halová mistryně USA Katie
Nageotteová (na snímku) a vítězka Her Commonwealthu
Alysha Newmanová z Kanady. Cílem bude co nejvyšší
počet úspěšných pokusů na laťce ve výšce čtyř metrů. ČTK

České basketbalisty příští rok
čeká kvalifikace o postup na
odložené olympijské hry v To-
kiu od 29. června do 4. červen-
ce. O novém termínu turnaje
v kanadské Victorii, kde ná-
rodní tým ve skupině B nara-
zí na Uruguay a Turecko, in-
formovala Mezinárodní bas-
ketbalová federace. Původně
měla česká reprezentace bo-
jovat o OH letos v červnu. ČTK

Šampionát v létě
Atletické mistrovství Čes-
ké republiky v Plzni se ne-
uskuteční 27. a 28. června,
ale až 8. a 9. srpna. O posu-
nutí rozhodlo předsednic-
tvo Českého atletického
svazu. Maratonci budou
mít šampionát v rámci
Pražského maratonu, kte-
rý se přesunul na 11. října.

Osiřelý trůn
Mezinárodní fotbalová fe-
derace letos nevyhlásí nej-
lepšího hráče roku. Vítěz
ankety měl být dekorován
na galavečeru v Miláně
21. září, ale FIFA se podle
španělského listu Marca
rozhodla po výrazném na-
bourání sezony pandemií
koronaviru akci zrušit.

Bez plivání a líbání
Účastníci Poháru osvobodi-
telů a Jihoamerického po-
háru dostali seznam opat-
ření proti šíření koronavi-
ru, která budou muset fot-
balisté dodržovat, až se
přerušené akce rozjedou.
Konfederace CONMEBOL
hráčům zakázala mimo
jiné plivat či líbat míč.

Linec má problém
Vedoucí tým rakouské fot-
balové ligy ASK Linec byl
přistižen při týmovém tré-
ninku, ačkoliv bylo v zemi
v současnosti kvůli pande-
mii koronaviru dovoleno
připravovat se pouze v ma-
lých skupinách. Počínání
Lince odsoudilo zbylých
11 klubů rakouské ligy.

V týdnu až večer
Zápasy fotbalové Fortuna
ligy, která se po dvoumě-
síční přestávce znovu roz-
běhne příští týden, se bu-
dou kromě víkendu dohrá-
vat také v úterý a ve stře-
du. V těchto hracích
dnech jsou začátky utkání
stanovené na 18 a 20 ho-
din. ČTK

„Bez lidí? Dám
si pozor na pusu“

Škatulata
Čtyřnásobného mistra svě-
ta formule 1 Sebastiana
Vettela z Německa nahradí
od příští sezony v týmu
Ferrari španělský jezdec
Carlos Sainz (na snímku
vpravo), jenž se dohodl na
smlouvě do roku 2022.
Pětadvacetiletý syn dvojná-
sobného mistra světa
v rallye přejde do Ferrari
z McLarenu, kde ho po
skončení angažmá v Re-
naultu vystřídá Australan
Daniel Ricciardo (vlevo).
To Brit Lewis Hamilton
z Mercedesu si užívá jiné
starosti. Šestinásobný mis-
tr světa F1 se stal nejbohat-
ším sportovcem v Británii.
Podle žebříčku listu The
Sunday Times má Hamil-
ton majetek ve výši 224 mi-
lionů liber (6,9 miliardy
korun). AP, PROFIMEDIA.CZ

Číslo dne

800
Odložení her v Tokiu o rok
přijde Mezinárodní olympij-
ský výbor na 800 milionů do-
larů (asi 20,5 miliardy korun).

Kvalifikace. Za
rok v červnu

Krátce

PROFIMEDIA.CZ


